
Репортер: Още снощи шефът на „Пирогов” проф. Димитър Раденовски потвърди за 

НТВ, че служители в лечебното заведение са получавали допълнителни 

възнаграждения, в размер на десетки хиляди левове и обясни, че те са си изработили 

допълнителните пари. Според документа, с който разполагаме обаче, бонуси е 

имало за дейности, които дублират разписаните вече задължения на работещите 

в „Пирогов”. По този начин, началникът на сектора, който отговаря за 

обществените поръчки е взел почти 10 хиляди над заплатата си. Основна дейност 

от длъжностната характеристика на служителя е участие в провеждането на 

обществени поръчки и класирането на офертите. В тази връзка, комисията счита, 

че изплатеното възнаграждение, определено с посочените заповеди е 

неправомерно. И още, на електротехник, за срок от 4 месеца, пък са изплатени над 

9000 лева, се казва в документа. От ръководството на „Пирогов” не взеха 

отношение по констатациите. За сметка на това ни обвиниха в тенденциозност. 

От здравното министерство пък потвърдиха, че докладът съдържа констатации 

за нарушения, но отказаха да ги коментират преди края на прокурорската 

проверка. Потърсихме мнението на Стефан Константинов, който е министър от 

2010 до 2012 г., периодът, застъпен в проверката. До вас достигаха ли някакви 

сигнали за нередности и злоупотреби, които се случваха в б болницата? 

Д-р Стефан Константинов: Не по-големи, отколкото във всички големи български 

болници. Разбира се, имайки предвид обема работа в „Пирогов”, естествено, 

пропорционално на преминалите пациенти, толкова са били и сигналите. 

Репортер: В документа, с който разполагаме, са отчетени и пропуски, по 

отношение на лечебната дейност в болницата. Записано е, че част от 

структурите, сред които хирургичните клиники и детската травматология, не 

отговарят на стандартите за определеното ниво на компетентност. На места е 

липсвала подходяща медицинска техника, а в някои звена извършените операции 

били значително по-малко от изискванията за съответната категория. 

Д-р Стефан Константинов: Ако „Пирогов” не отговаря на нивата на 

компетентност на най-високите, значи, че стандартите са сбъркани или тежко и 

горко, ако на „Пирогов” бъдат намалени нивата на компетентност. 

Репортер: Както вече ви разказахме, през септември 2009 г., инспектори от 

здравното министерство установяват възлагането на обществени поръчки за 

ремонти, без доказана необходимост. Такива текстове има и в новия документ. В 

досиетата на поръчките не са приложени заявки от ръководителите на 

съответните клиники, отделения и лаборатории, съдържащи обосновка за 

необходимостта от възлагане на обществената поръчка, което в нарушение на 

чл.5 и чл. 6 от вътрешните правила. Очаква се по случая да се произнесе и 

прокуратурата. Продължаваме да следим темата. 

Водещ: Както чухте в репортажа на колежките, за съжаление, за съжаление, вчера 

позицията на ръководството на „Пирогов” не успяхме да разберем каква е и отново за 

съжаление, единственото, как да го наречем, може да го наречем като официална 



позиция от болницата, понеже болницата си има пресцентър и PR, е следното: Едно 

писмо, изпратено до нас, до медиите, миналата седмица. Изключителен стил, между 

другото и то не се шегувам. Наистина интересно за четене от г-н Стоян Узунов, което е 

следното: „Тази сутрин проф. Димитър Раденовски, изпълнителен директор на 

„Пирогов”, се събуди с лошо предчувствие за тъп ден. Кризата беше ударила тежко 

черния пазар на органи. За месец успя да шитне само един черен дроб и то за 

мизерните 20 бона. Почти нищо не беше останало от болницата за източване. Лошите 

момчета, потресени от лошия имидж на „Пирогов”, започнаха да заобикалят болницата 

и търсиха органи при конкуренцията. Докторите му, вместо да „къртят” кинти и да 

правят отчисления към джоба му, предпочитаха да пеят по телевизиите. Спря да си 

плаща вноските и докторът от отвъдното. Професорът съвсем се вкисна, когато жена му 

сервира закуската. Мъка! Само 2 детски главички и кръвта в чашата му от старци-

разбойници. А какви времена бяха?-тежко възникна докторът и мрачно пое към 

поршето си. Наистина красиво, според мен, много добър стил, но до момента, господа, 

Радослав Гайдарски и Димитър Ленков. Димитър Ленков от БЛС и секретар на БЛС и 

проф. Гайдарски, бивш министър на здравеопазването. Засега това е основно, което 

чуваме от „Пирогов”. Не смятате ли, че не трябва да се мълчи в тази ситуация? 

Проф. Радослав Гайдарски: Първо, мога ли да кажа, във връзка с това писмо? Това е 

писмо, което е изпратено от ваш колега, журналист, това го знаете, Стоян Узунов. 

Водещ: Той е бивш… 

Проф. Радослав Гайдарски: Бивш, точно така. 

Димитър Ленков: Вече бивш. 

Водещ: Вече бивш пресцентър? 

Димитър Ленков: Да. Бивш PR. 

Проф. Радослав Гайдарски: И трябва да ви кажа… 

Водещ: И вие като министъра си спомняте… 

Проф. Радослав Гайдарски: И трябва да ви кажа, че той го е написал с голяма болка, 

защото някои го вземаха на майтап това нещо, което той е написал, но то е съвсем 

сериозно. Първото нещо, което е, никога „Пирогов” не е вземал черен дроб. Там не се 

вземат органи. Това са абсолютни глупости, които бяха написали, че от „Пирогов” се 

изнасят органи. Няма такова нещо. Единственото, което… 

Водещ: Кой го беше написал това? В доклад ли го е имало… 

Проф. Радослав Гайдарски: Вестниците го бяха отразили Има го. Във вестниците го 

бяха написали, да, че се вземат органи от „Пирогов”. Не се вземат органи от „Пирогов”. 

Точно това е най-голямата критика срещу тях, че те не дават никакви органи засега за 

трансплантация, първо. И второ нещо, тука говорим за черния дроб, изобщо за 

органите. Те са присаждали, единствено и само бъбреци, на деца и то френски лекари, 

които идваха тука в България. Това вече е минало. Това първо, второ… 

Водещ: Защо ми го казвате това? Защото тези доклади не са верни ли, г-н Гайдарски? 

Проф. Радослав Гайдарски: Второ, исках да кажа и още нещо. Той има една трошка. 

Няма „Порше”. Затова говорим за поршето. 



Водещ: Това е ирония. Това е ирония. 

Проф. Радослав Гайдарски: Е, ирония е, разбира се. Затова става въпрос. 

Водещ: Това е повече от ясно, че е ирония! 

Проф. Радослав Гайдарски: Разбира се. Подигравка с онези, които пишат глупостите. 

Той отговаря на онези глупости, които пишат във вестниците. 

Водещ: Глупости, които пишат във вестниците? 

Проф. Радослав Гайдарски: Да. 

Водещ: Глупости, които твърди се, цитират доклади, правени от 2007 до 2009-а, сега 

нов доклад през последния месец. Откъде идват глупостите? От инспекторите, които 

проверяват „Пирогов” или журналистите си измислят, според вас? 

Димитър Ленков: Вижте 

Водещ: Да отговори г-н Гайдарски, понеже негова беше репликата? 

Проф. Радослав Гайдарски: Искам да ви кажа още нещо тогава. 2007 г. 2006, горе-долу 

бяха големите бунтове на „Пирогов”. Аз бях тогава министър. 

Водещ: Помня. 

Проф. Радослав Гайдарски: Те почти бяха въстанали. Заграждаха, стачки правеха и т.н. 

Водещ: Стачки, така? 

Проф. Радослав Гайдарски: Защото болницата беше изпаднала в една мизерия, 

страхотно тежко състояние, като започнете първо интериор, обзавеждане, финансово 

състояние, 20 и няколко милиона дължаха просрочени задължения. И бавно, 

постепенно, след като стана смяна на сегашното ръководство, тогава сменихме 

няколко ръководства и това е последното. 

Водещ: Вие назначихте проф. Раденовски, нали така? По ваше време беше станало?? 

Проф. Радослав Гайдарски: Той спечели конкурс. Да, по мое време и това ръководство 

успя. Вие, ако сте влизали, да видите каква… 

Водещ: Влизах вчера. 

Проф. Радослав Гайдарски: Вие сте влизали вчера, но качете се горе да видите каква 

реанимация имат те сега. Те почнаха с финансови нарушения за реанимацията им, а 

това е една реанимация, която е… 

Димитър Ленков: Най-добрата на Балканския полуостров. 

Проф. Радослав Гайдарски: На Балканския полуостров. Това щях да кажа, да. 

Водещ: Добре. Кажете… 

Проф. Радослав Гайдарски: И сега изведнъж, искам само да си довърша мисълта. И 

започнаха ремонти. Направихме ремонти на реанимацията, защото бяха в тежко 

състояние, операционни блокове. Бяха още по-зле... нова хирургия… 

Водещ: Сега ще ви питам, защото има нов, има и стар доклад и този доклад, който… 

Проф. Радослав Гайдарски: И какво се получава? Сега останаха още няколко 

отделения, на които трябват ремонти да се довършат и изведнъж, хванаха точно най-

слабата им част. Това е направено нарочно. 

Водещ: Задръжте, проф. Гайдарски, за да ви попитам вас д-р Ленков, защо от 

лекарския съюз няма позиция до момента за това, което се случва в „Пирогов”? 



Димитър Ленков: Вижте, не мога да кажа, че няма позиция. Първото нещо, което е… 

Водещ: Няма, няма! 

Димитър Ленков: Аз бих задал въпроса, защо трябва да се шуми около „Пирогов”? Кой 

има полза от цялата работа? 

Водещ: Кой? Аз ви задавам този въпрос. 

Димитър Ленков: Пациентите имат ли полза от това, че се шуми около „Пирогов”? 

Водещ: Зависи. Ако има нередности, които ще бъдат отстранени, имат. 

Димитър Ленков: Имат ли? Вижте. Нека да си отговорим на въпроса и вие самите ще го 

докажете. „Пирогов” е една институция. За България това е институция. Всеки един 

български гражданин, излезте навънка, първата му мисъл, когато има нужда от 

медицинска помощ, веднага му казват: Иди в „Пирогов”. Защо? Защото знаят 

българските граждани, че там ще получат висококвалифицирана медицинска помощ. 

Водещ: Прав сте, прав сте. Аз дори тази сутрин, може би ще ви хареса метафората. 

Сравних ги с националния отбор по волейбол. Много добри играчи, които обаче 

работят при отвратителни условия? 

Димитър Ленков: Вижте, не може да се отрече…. 

Проф. Радослав Гайдарски: Това не е вярно. Не е вярно, че са такива условията! 

Димитър Ленков: Проф. Гайдарски ви каза. 

Водещ: Отвратителна среда, хайде, нека… 

Димитър Ленков: Не всички. На не всички отделения до момента е завършен ремонта 

и се прави ремонт. Това не може да стане по едно и също време, защото липсват 

средства. 

Водещ: Отговорете на въпроса, който сам зададохте. Кой има интерес? Ама не кой 

няма, а кой има? 

Димитър Ленков: Вижте, това са боричкания за власт. За нас това са… 

Водещ: Откъде идва? 

Димитър Ленков: От тези боричкания за власт, не печелят, нито лекарите, работещи в 

„Пирогов”, нито българските пациенти. 

Водещ: Така. А кой печели? 

Димитър Ленков: Тези, които подклаждат тези боричкания. 

Водещ: Кои са тези и какво целят? 

Димитър Ленков: Най-вероятно смяна на това ръководство. 

Водещ: Това ли е крайната цел? 

Димитър Ленков: За мен това е крайната цел и затова ние като ръководство на БЛС, 

изчакваме да видим резултатите от проверката. 

Водещ: Вие не сте чели доклада още? 

Димитър Ленков: Не. Никой на нас не ни го е предал. 

Водещ: Ние го имаме… 

Димитър Ленков: Ние го нямаме. Никой не ни го е предал на нас. 

Водещ: Според вас, добре ли се справя настоящето ръководство на „Пирогов”? 



Димитър Ленков: Вижте, самият факт, че това ръководство успя да изчисти много от 

дълговете, които имаше тази болница, успя да направи така, че… 

Проф. Радослав Гайдарски: Над 20 милиона, над 20 милиона. 

Димитър Ленков: Така. Успя да направи така, че да повиши възнагражденията на 

работещите в „Пирогов”. Сега средното възнаграждение, ако трябва да се върнете 2-3-

4 г. назад, е много по-високо, отколкото тогава, когато имаше протести. Точно, заради 

това. Значи има един много добър мениджмънт на тази болница. 

Водещ: Дайте да влезем сега в конкретика. Проф. Гайдарски, доклад има не само нов, 

а и стар, както казах преди малко. 

Димитър Ленков: Така. 

Водещ: Той е правен 2009 г. Обхваща периода 2007-2000 г., т.е. времето, в което вие 

бяхте министър. 

Димитър Ленков: Защо се вади чак сега? 

Водещ: Дайте все пак да поговорим по този доклад. 

Проф. Радослав Гайдарски: Така. 

Водещ: Според този доклад, има необосновани ремонти, такива констатации има в 

него, са 17 милиона лева. Вярно ли е това? 

Проф. Радослав Гайдарски: Необосновани ремонти? 

Водещ: Да. 

Проф. Радослав Гайдарски: Този, който е написал тази глупост, аз съм готов да изляза с 

него, да поговорим. За кои неоснователни ремонти? За операционния блок, който 

беше един бардак, бих казал. То беше страшна мизерия. Аз оперирах няколко пъти 

там. Ако има нещо… 

Водещ: Може ли да ви прочета точките? 

Проф. Радослав Гайдарски: Да. 

Водещ: Липсва планиране на обществените поръчки за дейностите, свързани със 

строителството; изразходва се ограничен публичен ресурс като потребностите не са 

ясно дефинирани; при сключено рамково споразумение, извън обхвата му, се възлагат 

поръчки с висока стойност на други изпълнители; голяма част от фирмите са получили 

поръчки, за които са представили фалшиви банкови гаранции. Всичко това вие чели ли 

сте го в доклада? 

Проф. Радослав Гайдарски: Не. Ние на нас, никой не ни е представил доклада. Ние не 

знаем доклада изобщо… 

Водещ: Не, не, тогава. Това е стария доклад. Това е старият доклад. 

Проф. Радослав Гайдарски: Няма такова нещо. Няма такова нещо, защото ние 

изхвърлихме тогава… Само искам да ви кажа за това, че един лекар се беше позволил 

да вземе по 60 лева само за упойките, тука д-р Ленков знае, ние го изгонихме. Тогава 

беше атаката срещу мене. Защо уволнявате лекар, който взима 60 лева? Да, уволнихме 

го веднага, защото той взимаше по 60 лева на всяко едно детенце и те станаха много 

пари. Уволнихме още един доктор за корупция и т.н. … 

Водещ: Добре, добре. Всичко е наред, според вас? Защо в момента… 



Проф. Радослав Гайдарски: Не, не, чакайте! Искам да ви обясня! За кое става въпрос? 

Кое е скъпото? За това, че, тука преди малко минаваше една картина. Даваха точно 

тази модерна реанимационна зала, в която има 22 легла, което струва по 200 хиляди 

лева, горе-долу излиза едно легло. Говорим за самото легло. 

Водещ: Ясно.  

Проф. Радослав Гайдарски: Оборудване, машини и т.н. Знаете ли, че в една болница, 

друга, едно легло струва 600 хиляди, а в една друга, 1 милион - в България, говорим? … 

Водещ: Как така един милион? 

Димитър Ленков: Себестойността на леглото. 

Проф. Радослав Гайдарски: Себестойността. 

Водещ: И цялата апаратура… 

Проф. Радослав Гайдарски: Примерно 10 легла струват 6 милиона. Значи по колко са? 

Водещ: 600… 

Проф. Радослав Гайдарски: 600 хиляди. А така. Ако са по 1 милион, са 10 милиона, 

нали така? А тука за 22 легла, са дадени около 4 милиона и нещо. Най-евтиното е 

направено тук. 

Димитър Ленков: С най-високо качество. 

Проф. Радослав Гайдарски: И с най-високо качество. И как така намериха изведнъж 

точно тази болница, където с най-малко финансови средства, беше направена най-

модерната реанимация.  

Водещ: Защо професорът, в такъв случай, де да знам. Звъня по колегите, ние 

абсолютно чисто сърдечно, защото аз вярвам, че монетата винаги има друга страна, го 

поканихме да ни гостува в „Здравей, България”. Защо, според вас, отказва? Защо четем 

само „проф. Раденовски се събуди с предчувствие за тъп ден”? … 

Димитър Ленков: Вижте, срещу него до този момент няма някакви обвинения 

конкретни за лошо управление? 

Водещ: Той е най-отгоре. 

Димитър Ленков: Така. За лошо управление да сте чули? 

Водещ: Размазващият доклад е за него? 

Димитър Ленков: Сега вижте, Размазващ доклад, нека да ви кажа нещо. Ако се 

направи проверка в по-големите болници в България, сериозна проверка, такава, 

каквато тече в момента в „Пирогов”, в много от болниците ще излязат подобни 

резултати. 

Водещ: Много по-лоши… 

Димитър Ленков: Даже и много по-лоши. Извинявайте! 

Проф. Радослав Гайдарски: После има нещо друго. Искам само да ви кажа, как 

правихме проверка. Как правихме проверка, когато имахме такива сигнали по мое 

време? Там вкарвахме представители на лекарския съюз, представители на 

министерството, с различна заинтересованост. Тука има определена заинтересованост 

в целия обхват. Т.е. целия обхват… 

Водещ: Каква? Да сменят шефа на „Пирогов”? Това ли казвате? 



Проф. Радослав Гайдарски: Не, не. Аз не знам точно това… 

Водещ: Г-н Ленков точно това предположи, нали така? 

Проф. Радослав Гайдарски: Но тука има една целенасоченост, определена, която 

казва: Тука всичко е лошо. Журналистката, която е била под прикритие, защо не отиде 

например да поработи в реанимацията, в операционните зали? … 

Водещ: Не, не. Когато има проблем, всички казват, защо не? Това ли е най-големият 

проблем на държавата? Проверете еди какво си. Не е това правилната логика.  

Проф. Радослав Гайдарски: Става въпрос, че когато нещата в „Пирогов” се подобриха… 

Искам да ви кажа още нещо. Аз като бях министър, в един момент бях решил твърдо, 

защото в един момент те стачкуваха непрекъснато. Условията бяха ужасни. Лошо се 

работеше. Бях решен в един момент да ги закрия, да ги оставя като една обикновена 

болница. Обаче, когато човек отиде там, види какъв труд се полага там, как се работи 

24 часа. Там няма, между другото, както има в другите болници, осигурени, 

неосигурени. Всичко, което дойде, те са длъжни да осигурят помощ 

Водещ: Близък ли ви е директорът на „Пирогов” на вас, персонално като човек, който… 

Проф. Радослав Гайдарски: Ами, близък ми е, защото казваше, че сме братовчеди, 

защото аз съм Гайдарски, ски, а той е Раденов-ски. Така че… 

Водещ: Че сте на –ски-  и двамата? 

Проф. Радослав Гайдарски: На –Ски-. 

Димитър Ленков: Може ли нещо да добавя? 

Водещ: Да. 

Димитър Ленков: Една част от обвиненията, които са, това, че в „Пирогов” има лекари, 

които вземат високи възнаграждения… 

Водещ: Точно така. 

Димитър Ленков: … и такива, които взимат ниски възнаграждения. 

Водещ: То не е точно такова обвинението. Каква е заплатата? Казахте, увеличена е? 

Проф. Радослав Гайдарски: Средно 1000 и няколко лева… 

Водещ: Така. 

Димитър Ленков: Сега, така, нека… да ви кажа! 

Водещ: Задръжте! 1000! Техник в същото време, според последния доклад, 

електротехник е получил за 4 месеца 9000 лева, докато средната заплата на доктора е 

1000 лева? 

Проф. Радослав Гайдарски: 1900 и няколко… 

Водещ: Докторът, квалифициран специалист, от най-добрите в България взима 

толкова, колкото един електротехник? 

Димитър Ленков: Електротехник, който е там на трудов договор? Аз… 

Водещ: Как да го обясним това? Не, не на трудов. За свършена работа. 9000 лева. 

Димитър Ленков: Това е обществена поръчка, наема тази строителна фирма. 

Проф. Радослав Гайдарски: Може ли нещо да заявя? 

Димитър Ленков: Тя си представя оферта пред ръководството на „Пирогов”. Одобрява 

се. 



Проф. Радослав Гайдарски: Естествено. 

Водещ: Хайде да пробваме да се свържем с проф. Раденовски сега, докато 

продължаваме разговора с вас. Надявам се, да си вдигне телефона. Аз гарантирам, че 

ще подходя коректно. 

Димитър Ленков: Но вижте, аз пак бих ви казал… 

Проф. Радослав Гайдарски: Няма да се обади. Те в момента са на рапорт. 

Димитър Ленков: Те са на рапорт. 

Водещ: Така ли? Колегите пробват все пак. 

Димитър Ленков: Бих ви казал, отидете, недейте! Това не е добре за никого в момента 

да се съсредоточаваме върху „Пирогов”. Вижте условията в една общинска болница. 

Там е много… 

Водещ: Управителят на здравната каса каза така: Проверяваме не само „Пирогов”, а 

всички болници. 

Димитър Ленков: Естествено, че трябва да бъдат проверявани. Ако компетентните 

органи установят финансови нарушения, този, който ги е разрешил, който е дал 

възможност за тези нарушения… 

Водещ: Това кой е? 

Димитър Ленков: Вижте, има си ръководство. Управителят на болницата, бордът на 

директорите. 

Водещ: Той е един неизвестен извършител, който разследва прокуратурата и който 

отговаря за финансовите нарушения и за безстопанственост, кой би могъл да ...  

Проф. Радослав Гайдарски: Не може да бъде неизвестен. 

Димитър Ленков: Естествено. 

Проф. Радослав Гайдарски: Те ще го разберат кой е. 

Водещ: … неизвестен… 

Димитър Ленков: Вижте, в много от делата, които в момента се водят,е неизвестен 

извършител. След това се оказва, че не са намира абсолютно нищо. 

Водещ: Добре. Започнали са да правят ремонти. 

Проф. Радослав Гайдарски: Не са започнали. Те са завършени, завършени… 

Водещ: Завършени са част от ремонтите.  

Димитър Ленков: В момента текат ремонти на детска хирургия… 

Водещ: Задръжте! Според репортажа, който видяхме обаче преди малко, който се 

базира на документ, въпросния доклад, големи клиники в „Пирогов” не отговарят на 

стандартите на нивата на компетентност. Дайте да го преведем това на обикновен 

език. 

Проф. Радослав Гайдарски: А, така. Добре аз говоря вече по този въпрос. Кои клиники? 

Трябва да се посочат? Кои са тези клиники, големи… 

Димитър Ленков: А не да се говори общо по въпроса. 

Водещ: То ще стане ясно. 

Проф. Радослав Гайдарски: За кои клиники става въпрос? 

Водещ: … Вероятно вие ще прочетете? 



Проф. Радослав Гайдарски: За кои клиники става въпрос? 

Водещ: Какво означава да не отговаря на нивата на компетентност? 

Проф. Радослав Гайдарски: Говорим вече за нивото на лекарите, които са там. 

Димитър Ленков: Квалификацията на лекарите. 

Проф. Радослав Гайдарски: Слушайте сега за какво става въпрос. В НЗОК съществуват 

правила и тези правила са например: В дадена област, например можем да вземем в 

хирургията. За да бъде трето ниво, т.е. най-високото ниво, трябва да има 5 души 

специалисти. Трябва да има определена апаратура. Техника, всичко така. 

Водещ: Така, добре. 

Проф. Радослав Гайдарски: И затова те казват, че в някои от отделенията може би и е 

възможно да няма 5 човека… 

Водещ: Добре. Веднага ви питам. Тогава ваш колега… 

Проф. Радослав Гайдарски: Чакайте да ви обясня! 

Водещ: Довършете, защото е важно ...  

Проф. Радослав Гайдарски: Примерно, ако не са 5 човека, може да има трима само. 

Водещ: Така? 

Проф. Радослав Гайдарски: Тогава те не могат да отидат на трето ниво.. Остават на 

второ ниво, защото нямат пет човека. 

Водещ: Нали това е лошо за „Пирогов”, да му намалят… 

Димитър Ленков: Това е лошо за тази болница. 

Проф. Радослав Гайдарски: По принцип изискванията, които са поставени като 

система, като правила… 

Димитър Ленков: Като организация… 

Водещ: Според вас, с този доклад могат ли да намалят нивото на компетентност на… 

Проф. Радослав Гайдарски: Такива чудеса няма. 

Димитър Ленков: Не. 

Проф. Радослав Гайдарски: … Изслушайте ме сега! Аз мога да бъда сам. Примерно 

мога да оперирам и сме в една болница и ми трябват двама души и аз мога да направя 

същ операция примерно на 5 човека, разбирате ли? 

Водещ: Ама нали има изисквания, проф. Гайдарски? Нали има изисквания? 

Проф. Радослав Гайдарски: Тези изисквания не трябва да бъдат тълкувани така, както 

те ги тълкуват, разбирате ли? Защото тълкуването на определени изисквания води до 

това. В едната болница може да има 4 души, един да е добър. Останалите трима да са 

слаби, а в другата болница да има 4 добри , ,но да няма един. Тогава и четиримата са 

добри и няма… 

Водещ: Е хубаво де, хубаво. Кой от тримата доктори, които са назначени, за лечение на 

моята ръка е добър? Вероятно всеки един от тях намира себе си за такъв? … 

Димитър Ленков: Вижте… 

Проф. Радослав Гайдарски: А, ние не говорим за себе си. Това е друг въпрос. При нас, 

докторите, както и при артистите, всеки иска да играе главната роля… 



Водещ: Чухте ли един ваш колега, който каза от „Пирогов”, в момента изключих името 

му… 

Проф. Радослав Гайдарски: Няма значение. 

Водещ: Така. Който каза, че в детското хирургическо отделение, като говорим за нива 

на компетентност… 

Проф. Радослав Гайдарски: Да? 

Водещ: Извади една бормашина, която е с пробивна бормашина и се ползва да се 

правят дупки в стената и с нея работели по костите на децата. 

Проф. Радослав Гайдарски: Кацарски? 

Водещ: Кацарски, точно така. 

Димитър Ленков: Точно така, д-р Кацаров. 

Водещ: Това вярно ли е? 

Димитър Ленков: Вижте сега, в същото време, доколкото имам информация от проф. 

Бранков, Огнян Бранков, който завежда детската хирургия, там разполагат с 

медицински бормашини. Това, че в момента има 3, от които две са медицински и в 

момента двете се стерилизират… 

Водещ: Значи някой лъже? 

Димитър Ленков: Не става дума за лъжа. Не става дума за лъжа. 

Водещ: Някой лъже. Или д-р Кацаров… 

Димитър Ленков: Ако в момента, двете ми, които са медицинските бормашини са на 

стерилизация и нямат трета, да, това говори лошо и за шефа на това отделение, че той 

не е видял с каква апаратура разполага неговото отделение. Точно това говорим. Лошо 

управление на съответното отделение. 

Водещ: Вярно ли е това? Може ли да не сте вдигнали един телефон да не проверите? 

Проф. Радослав Гайдарски: Ама той си е вземал тая машина от вкъщи. Никой не го е 

карал да взима такава машина. Той си е вземал машината от вкъщи, защото същият 

отвор ще го направи тази машина, както и медицинските. Разликата обаче в цената е 

съвсем друга и той си е позволил… 

Водещ: Чакайте, чакайте! Една и съща е машината, така ли? 

Димитър Ленков: Еднакво…. 

Проф. Радослав Гайдарски: Става въпрос, пробива дупка, но трябва да… както сега при 

вас, искат да ви карат нещо, те ще го вкарат. Това не може да се вкара ей така с телчето 

или с… 

Водещ: Ясно… бормашина, ама много се надявам… да не заработите вкъщи? Ако е 

удобно? 

Проф. Радослав Гайдарски: Не, не. Същото нещо може да ви направи и онази машина. 

Даже не знам дали няма да го направи и по-добре. Въпросът беше друг... Допуснат 

беше да се изтъкне. 

Водещ: Това беше чудесен пример. Това беше чудесен пример. Ако е истина… 

Димитър Ленков: Аз мога да ви дам десетки такива примери. 

Водещ: Дайте ми. 



Димитър Ленков: Друга специалност, липсваща вече в България, намаляваща, 

патоанатомите, където, извинявайте много, разрезът, гръбната клетка се реже с 

градинска ножица, а черепът, черепната кутия се реже с обикновен трион и това нещо 

на много места… 

Водещ: И това, къде се случва? 

Димитър Ленков: В България, в 21-ви век, в много от болниците, в патоанатомичните 

отделения. 

Водещ: И защо е така? 

Проф. Радослав Гайдарски: Не върху живите хора. 

Водещ: Защо е така, г-н проф., вие като бивш министър и вие като… 

Димитър Ленков: Защото има недостиг на средства в цялата система на 

здравеопазването. 

Водещ: Последен въпрос. Докъде ще доведе всичко това, според вас… 

Проф. Радослав Гайдарски: Слушайте.  

Водещ: Какви ще бъдат последствията и трябва да завършваме? 

Проф. Радослав Гайдарски: Добре. Аз исках да кажа, щом ми давате въпроса на мен. 

Искам да ви кажа следното. Това ще доведе. Знаете ли, че имахме някога най-силният 

отбор по художествена гимнастика? Да имаме сега художествена гимнастика, с 

изключение на Илияна Раева, там ония момиченца от време на време вземат по някой 

медал? А помните ли, че когато не вземехме първите три места, за нас беше 

катастрофа? Помните ли щангистите, помните ли борците ни? 

Водещ: Сега направете връзката с „Пирогов”, защото трябва да приключваме.  

Проф. Радослав Гайдарски: Волейболът, футболът го разсипахме Баскетбол няма. 

Нищо нямаме. Сега същото нещо искат да направят и с една институция… 

Водещ: С „Пирогов”… 

Проф. Радослав Гайдарски: Една институция, която в момента все пак работи и добре 

работи. Ние не казваме, че тя е най-добрата, че е върхът, но тя е добре за София и за 

България. Това е институцията, която трябва да остане и трябва да й се помага, а не да 

се руши. 

Водещ: Добре, край. Благодаря ви за този разговор. Аз още веднъж искам да кажа, че 

съвсем официално каним проф. Раденовски на разговор, който ще бъде коректен, 

коректно направен. Благодаря ви за разговора. Успешен ден ви желая. Преди да 

минем нататък, да ви кажа, че е имало взрив в Сандански, но повече за този инцидент, 

след малко в новините. 

 

 


